
 

 

 
 
 
 
Nr. 148/2024 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 02 februarie 2024, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András - sat 
Coșeni, lipsind: Comăneci Liviu - Vasile, Lakatos László, Magyarosi Imola-Piroska, Sipos 
Dóra-Viola. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia emisă de 
primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 53/2024. Ședința se desfășoară prin sistemul de 
audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Toth-Birtan Csaba, Vargha Fruzsina viceprimarii 
municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu 
Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu drag pe 
toată lumea la prima ședință extaordinară a lunii februarie. Aș face o prezență, să vedem câți 
suntem prezenți.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Se pare că suntem statutari, din 21 de consilieri suntem prezenți 17. Pe 
Ordinea de zi sunt 5 puncte. Are cineva propuneri la Diverse?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Da, sunt Toth-Birtan Csaba și 
aș dori să propun un punct D1 pe Ordinea de zi, care se referă la aprobarea ajutorului de 
exploatare pentru infrastructura sportivă administrată de societatea SEPSI REKREATÍV SA, 
respectiv aș dori să vă anunț, că aș dori să retrag punctul 4 de pe Ordinea de zi, pentru că nu s-a 
finalizat.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine. Să votăm luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D1. Cine este de acord? 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord luarea pe Ordinea de 
zi a punctului D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 



 

 

 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Zsigmond József), 
introducerea pe Ordinea de zi a punctului D1. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Acum să votăm Ordinea de 
zi în întregime. Punctul 4 a fost luat, deci avem 5 puncte. Cine este de acord cu Ordinea de zi 
în întregime?” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Zsigmond József sunt prezent și 
sunt de acord Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Buslig Kincső), Ordinea de 
zi. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Aș dori să votăm, ca la 
sfârșit proiectele de hotărâri. Cine este de acord cu această propunere?” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la sfârșit.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord, ca să votăm la 
sfârșit.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu propunerea.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu această 



 

 

propunere. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Am votat cu 17 voturi 
pentru votarea la sfârșit a punctelor. Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă 
supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu 
pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Sunt 
asemenea situații, că cineva nu doreșete să voteze la vre-un proiect de hotărâre.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Da, sunt Jancsó Éva și nu doresc să particip 
la votarea și dezbaterea punctului 2.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Bine.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Trecem la discutarea 
proiectelor de hotărâri.” 
 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării HCL 
nr. 473/2023 privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pe anul 2024. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu permisiunea 
dumneavoastră o să prezint eu. Punctul 1 armonizează hotărârea privind stabilirea impozitelor 
și taxelor locale cu hotărârea privind autorizarea desfăşurarii activităților comerciale și ale 
serviciilor de piață pe teritoriul municipiului Sfântu Gheorghe, deoarece elimină valoarea taxei 
pentru vizarea anuală a autorizațiilor de funcționare pentru activitățile de comerț și prestări 
servicii, care deja a fost aprobată în cealaltă hotărâre, deci și de aici trebuie eliminat, 
armonizează hotărârea privind stabilirea impozitelor și taxelor locale. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 40/2024. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim. Are cineva la 
proiectul de hotărâre întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu, trecem la punctul 2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii 
procedurii de selecție a membrilor Consiliului de administrație al SEPSI PROTEKT SA. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Datorită faptului că Consiliul 
de administrație, numit temporar, începând cu data de 04 martie îi expiră mandatul, este 
necesară inițierea acestei proceduri. O să anunțăm postul a 3 membri în Consiliului de 
administrație conform prezentului proiect de hotărâre. Este aprobat un plan de selecție, un 
program pentru selecție, totodată se aprobă, ca dl. primar să emită o dispoziție de primar prin 
care se va numi Comisia de selecție și nominalizare privind recrutarea a 3 membri în Consiliul de 
administrație al Sepsi Protekt SA, din care vor face parte doi reprezentanți din cadrul Primăriei 
municipiului Sfântu Gheorghe și un expert independent. Totodată conține și scrisoarea de 
așteptări, așa este numit acest document de către legislație. Aici sunt descrise acele așteptări pe 
care trebuie să le îndeplinească administratorul viitor.” 
 Se votează cu 16 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Jancsó Éva), 
HOTĂRÂREA NR. 41/2024. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. Are 
cineva întrebări, luări de cuvânt în legătură cu punctul 2? Dacă nu, trecem la punctul 3.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea actualizării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 131/2019 privind aprobarea documentației de avizare a 
lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Modernizare strada Rozelor”, cu 
modificările ulterioare și modificarea HCL nr. 384/2021 privind aprobarea cererii de finanțare 



 

 

pentru participarea municipiului Sfântu Gheorghe la Programul național de investiții „Anghel 
Saligny”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La ședința anterioară am 
aprobat mai multe astfel de actualizări ale devizelor generale. Și în acest caz capitolul 7, creat 
pentru întocmirea rezervei de ajustare a prețurilor, este ceea care modifică devizul general. Cu 
introducerea acestuia se modifică prețul lucrării la suma de 3.927.494,40 lei cu TVA, din care 
se vor aloca din Programul „Anghel Saligny” 3.330.487,20 lei, iar din bugetul local suma de 
597.007,19 lei.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 42/2024. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, atunci trecem la punctul 5, deoarece 
punctul 4 a fost luat de pe Ordinea de zi.” 
 PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind actualizarea devizului 
general, aprobat prin HCL nr. 390/2018, pentru obiectivul de investiții „Sistematizare verticală 
la Liceul tehnologic, economic și administrativ „Berde Áron” din municipiul Sfântu Gheorghe, 
cu modificările și completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest caz sunt două motive 
mai importante pentru modificarea devizului general. Primul este la fel, legat de introducerea 
acestui capitol 7 referitor la actualizarea prețurilor, iar celălalt este legat de dispoziția de 
șantier, prin care se proiectantul înlocuiește la terenurile de sport stratul de beton asfaltic cu 
plasă sudată și placă de beton, prin executarea de straturi suplimentare suport unde plăcile de 
beton existente prezintă degradare, prin închiderea perimetrală a terenurilor de sport cu panou 
borturat. Ca urmare a acestora valoarea totală a investiției se modifică la suma de 6.765.290,12 
lei, care conține și TVA.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 43/2024. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, atunci trecem la punctul D1.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea ajutorului de 
exploatare pentru infrastructura sportivă administrată de societatea SEPSI REKREATÍV SA. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prevederile Regulamentului 
Uniunii Europene face posibil, ca pentru finanțarea funcționării infrastructurilor sportive să se 
poată aloca de către municipalitate un procent de 80% din bugetul acestora. SEPSI 
REKREATÍV SA a solicitat acest lucru. Din bugetul alocat pentru acest scop valoarea aferentă 
procentului de 80% este în sumă de 7.055.600,90 lei pentru anul 2024. Pentru aprobarea 
acestui ajutor am primit și avizul Consiliului Concurenței, deci vă rog să fiți de acord, ca 
SEPSI REKREATÍV SA să primească acest ajutor pentru acest an.” 
 Se votează cu 17 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 44/2024. 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Întrebări, luări de cuvânt? Dacă nu sunt, trecem la votare, dar totdată aș menționa faptul că, 
comisiile de specialitate au votat în unanimitate toate proiectele de hotărâri, cu excepția 
punctului 2, unde Jancsó Éva nu a participat la vot. Trecem la votarea punctelor 1, 2, 3, 5 și 
D1.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ(lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 1, 2, 



 

 

3, 5 și D1.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 1, 3, 
5 și D1, iar la punctul 2 nu votez. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 1, 
2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 1, 
2, 3, 5 și D1. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 5, respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 5, respectiv cu D1.” 
 Doamna consilier KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, 5 și D1.” 
 Domnul președinte de ședință VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Proiectele de hotărâri 1, 3, 4, 5 și D1 am aprobat cu 17 voturi pentru. Proiectul de hotărâre nr. 
2 a fost aprobat cu 16 voturi pentru. Dorește cineva să ia cuvântul la Diverse? Dacă nu, 
încheiem ședința. Mulțumesc frumos pentru prezență. O zi frumoasă și weeked plăcut tuturor. 
La revedere.” 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost 
adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 februarie 2024. 
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